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Ministrul Muncii:Cresterea contributiilor la Pilonul II de pensii nu micsoreaza

Pilonul I; acesta a fost acoperit istoric de Bugetul de Stat

Intentia Ministerului Muncii de a creste nivelul contributiilor la Pilonul II de pensii nu micsoreaza cu nimic

suma aferenta Pilonului I, deoarece în mod istoric suma din Pilonul I a fost acoperita din Bugetul de Stat, a

declarat marti ministrul Muncii, Violeta Alexandru.

"Nu intentionam schimbari în privinta contributiilor la Pilonul I, cât intentionam sa avem discutii tehnice cu cei

din Ministerul de Finante si sa ne lamurim asupra modului în care se colecteaza toate contributiile în Pilon. Sunt

constienta ca sunt decizii pe care trebuie sa le iau alaturi de Ministerul de Finante si va asigur ca sunt genul de om

care ia decizii pe baza unor evaluari obiective. Intentia noastra este sa crestem contributia la Pilonul II, a se

întelege ca acest lucru nu micsoreaza cu nimic suma aferenta Pilonului I, pentru ca istoric suma aceasta a fost

acoperita de Bugetul de Stat, dar intentia noastra este sa încurajam economiile pe durata activitatii profesionale la

nivelul angajatorilor si sa-i determinam pe acestia sa aiba o atitudine responsabila cu privire la perioada din a doua

parte a vietii, adica sa gândeasca planificat si sa-si economiseasca fonduri astfel încât sa beneficieze la pensie de

veniturile pe care orice om civilizat are dreptul sa le pretinda dupa ani de munca", a afirmat Violeta Alexandru, în

prima zi din mandatul sau de ministru al Muncii.

Aceasta a precizat ca va initia o serie de discutii cu administratorii fondurilor private de pensii, pentru cresterea

randamentului sumelor administrate si pentru cresterea transparentei privind aceste fonduri.

"Deschid o serie de consultari cu administratorii fondurilor private de pensii si în cel mai scurt timp vom avea si în

aceasta privinta, pe lânga masurile pe care înteleg sa le anunt împreuna cu ministrul de Finante, masuri care

privesc cresterea sumelor pentru Pilonul II, am în vedere si discutii cu acesti administratori, astfel încât sa facem

un pas înainte în ceea ce priveste activitatea dânsilor, pentru cresterea randamentului sumelor administrate,

respectiv pentru cresterea transparentei si în general pentru a putea informa românii în mod corespunzator ca sa

simta siguranta în ceea ce priveste transferul catre Pilonul II", a afirmat Violeta Alexandru.

La finalul audierilor parlamentare de miercuri, 30 octombrie, ministrul desemnat pentru Munca preciza ca nu are

intentia de a reduce contributia la Pilonul I, dar ca are nevoie de a accesa, ca ministru, informatiile din Guvern

privind situatia fondurilor de pensii, pentru a putea da mai multe detalii despre situatia pensiilor.

"Intentia noastra nu este sa reducem contributia la Pilonul I, dar, ca orice om serios, am nevoie sa fac niste calcule

înainte de a lansa în spatiul public anumite intentii de reglementare, si cum spuneam, acest lucru trebuie facut de o

maniera care sa nu genereze emotii în spatiul public. Sunt un om riguros, care lucreaza pe cifre, pe analize, la nivel

de intentie v-am raspuns, dar urmeaza sa documentam pe masura ce avem acces la cifre. (...) Va spuneam care este

intentia si am subliniat ca toate calculele ulterioare intrarii în aparatul administrativ pe baza datelor pe care le vom

gasi ne vor permite sa avem un punct de vedere tehnic. Va spuneam care este intentia noastra în acest moment. Nu

am cum, din afara Guvernului, fara sa am acces la date, sa fac niste afirmatii transante în aceasta privinta", a

precizat Violeta Alexandru la finalul audierilor.

Ministrul Muncii nu a putut preciza atunci din ce surse intentioneaza sa creasca contributiile la Pilonul II.

Noul Guvern PNL nu a anuntat pâna în prezent vreo intentie de a creste impozitele pe munca.
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